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KALLELSE/UNDERRÄTTELSE 

Datum 

2024-06-11

 

Kommunstyrelsen 

Plats: Wij trädgårdar, ateljén 

Tid: tisdag 11 juni 2024 kl. 08:30 

 

Nr Ärende Föredragande  

1.  Val av justerare 
Dnr 2024/00001  

  

2.  Fastställande av dagordning 
Dnr 2024/00002  

  

3.  Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 2024/00003  

  

4.  Delgivningar 
Dnr 2024/00004  

  

5.  Ekonomisk uppföljning 
Dnr 2024/00005  

J Sandelin Eriksson  

6.  Års- och flerårsbudget 2025-2027 - preliminära 
ramar 
Dnr 2024/00237  

J Sandelin Eriksson KF 

7.  Kvittningsemission - Ockelbogårdar AB 
Dnr 2024/00317  

J Sandelin Eriksson KF 

8.  Rivning byggnader inom fastighet Prästbordet 1:53 - 
Ockelbogårdar AB 
Dnr 2024/00333  

J Sandelin Eriksson KF 

9.  Rapport finanspolicy 2023-12-31 
Dnr 2024/00319  

J Sandelin Eriksson KF 

10.  Inriktningsbeslut - renovering av Simhallen 
Dnr 2024/00318  

T Pant, Andreas Östblom, 11:00  

11.  Remiss - Strategi för ett tillgängligt Gävleborg - 
rumslig närhet, digital tillgänglighet och fysisk 
mobilitet 
Dnr 2024/00296  

C Carter  

12.  Skolskjutsreglemente för Ockelbo kommun 
Dnr 2024/00198  

C Carter KF 

13.  Nödvattenplan för Ockelbo kommun 
Dnr 2024/00321  

M Lindblom KF 

14.  Höjning av VA-taxans brukningsavgift 2025 - 
Ockelbo Kommun 
Dnr 2024/00228  

 KF 
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Nr Ärende Föredragande  

15.  Förvärv av överfallsdamm i Mångeln 
Dnr 2024/00320  

J Krüger KF? 

16.  Svar på medborgarförslag - att kulturskolan startar 
teatergrupp 
Dnr 2024/00175  

 KF 

17.  Svar på motion - Naturreservat Masugnsbadet (MP) 
Dnr 2023/00624  

 KF 

18.  Svar på motion - Prioritera integration och skolbelagt 
lärande (M) 
Dnr 2024/00123  

 KF 

19.  Svar på motion - Bevakning (M) 
Dnr 2024/00266  

 KF 

20.  Lägesbild år 2023 och Åtgärdsplan för det 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i 
Ockelbo kommun 2024-2025 
Dnr 2024/00314  

M Sjöberg  

21.  KS-KF ärenden 
Dnr 2024/00006  

  

22.  Information kommunstyrelsen 
Dnr 2024/00007  
Styrning och ledning – återkoppling 
Medarbetarundersökning 
Mark- och fastighetsråd 
Återkoppling motioner/utredningar 

 
 
J Krüger 
J Krüger 
M Ekström 
T Pant 

 

 
Magnus Jonsson 
ordförande 
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Kommunkontoret 
Eriksson, Ann-Chatrine, 0297-55506 
ann-chatrine.eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-04 
 
 
 
Kommunstyrelsen 

 
 

Referens 

KS 2024/00003

 

Redovisning av delegationsbeslut 

Förslag till beslut 

Redovisningen godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Under perioden 2024-05-07 – 2024-06-04 har inga delegationsbeslut fattats. 
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Kommunkontoret 
Eriksson, Ann-Chatrine, 0297-55506 
ann-chatrine.eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
Kommunstyrelsen 

 
 

Referens 

KS 2024/00004

 

Delgivningar 

Förslag till beslut 

Redovisningen godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

• Ockelbo kooperativa fastigheter AB – Årsstämmoprotokoll 2024-04-22 

• Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd – Protokoll 2024-05-14 
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Sandelin Eriksson, Johanna,  
johanna.sandelin_eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-02 
 
Ställd till 
kommunstyrelsen

 
 

Referens 

KS 1.1.1.5 2024/00005

 

Ekonomisk uppföljning 

Förslag till beslut 

Redovisningen godkänns 

Sammanfattning av ärendet 

Ekonomisk uppföljning med prognos för styrelse och nämnder per 2024-04 

samt uppföljning för kommunstyrelsen per 2024-05 

Beslutsunderlag 

Ekonomisk uppföljning april 2024 

Uppföljning KS 2024-05 
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Sida 

1(2) 

 

Ekonomienheten 
Sandelin Eriksson, Johanna 
johanna.sandelin_eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-04 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2024/00237

 

Års- och flerårsbudget 2025-2027 - preliminära ramar 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Budgetarbetet fortsätter i enlighet med fastställda ramar i års- och 

flerårsbudget 2025 – 2026 med tillägg 2025 i enlighet med det tillägg som 

styrelse och nämnder erhöll för budget 2024. För budgetram 2027 har 

grundramen för 2026 uppräknats med 2 %. 

- Kommunstyrelsen erhåller tillägg 2025 med 3 060 tkr. 

- Utbildnings- och kulturnämnden erhåller tillägg 2025 med 4 080 tkr. 

- Socialnämnden erhåller tillägg 2025 med 1 020 tkr. 

 

 

 

 

2. Styrelse och nämndernas mätbara mål ska ingå i respektive budgetförslag 

inför års- och flerårsbudgeten 2025–2027. 

3. Vid beräkning av förändringar av budgetramen för utbildnings- och 

kulturnämnden exkluderas budgetanslaget för gymnasieskolan och 

handläggs separat. Förändring av gymnasieskolans anslag utifrån avstämning 

av antal elever och kostnad per elev hänförs till höstens budgetprocess. 

Avstämning ska ske inför ekonomiutskottet i oktober 2024. 
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4. Fastställande av internränta och personalomkostnadspålägg (PO) för 2025 

hänförs till höstens budgetprocess. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Inför fastställande av preliminära ramar avseende drift- och 

investeringsbudget 2025–2027 har överläggningar med nämndföreträdare 

genomförts. Instruktioner med uppdrag har delgivits och behandlats av 

respektive nämnd med inlämnande av skriftligt underlag.  

Utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt har bolagen även vara delaktiga i 

kommunens budgetarbete. Ockelbogårdar AB och Ockelbo Vatten AB har 

bjudits in till överläggningen för att presentera budgetförutsättningar inför 

2025–2027. 

Kommunfullmäktige fastställer i juni preliminära ramar per styrelse/nämnd. 

Budgetarbetet fortsätter i enlighet med fastställda ramar i års- och 

flerårsbudget 2025–2026 med tillägg 2025 i enlighet med det tillägg som 

styrelse och nämnder erhöll för budget 2024. För budgetram 2027 har 

grundramen för 2026 uppräknats med 2 %. 

 

Beslutsunderlag 

Ekonomiutskottets förslag till beslut 2024-05-24, § 10 

Tjänsteskrivelse Joachim Krüger, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 2025-

2027 kommunstyrelsen § 54 

Tjänsteskrivelse Malin Larsson, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 2025-

2027 Utbildnings- och kulturnämnden § 34 

Tjänsteskrivelse Johan Callenmark, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 

2025-2027 socialnämnden § 22 

Utkast nämndplan 2025 Västra Gästrikland samhällsbyggnadsnämnd 

 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Nämnder och styrelse 

Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 

Fel! Dokumentvariabel saknas. 
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2024-05-24 
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§ 10 Dnr 2024/002371.1.1.5 

Års- och flerårsbudget 2025-2027 - preliminära ramar 

Ekonomiutskottets beslut 

Ekonomiutskottets förslag till kommunstyrelsen 

1. Budgetarbetet fortsätter i enlighet med fastställda ramar i års- och 

flerårsbudget 2025 – 2026 med tillägg 2025 i enlighet med det tillägg som 

styrelse och nämnder erhöll för budget 2024. För budgetram 2027 har 

grundramen för 2026 uppräknats med 2 %. 

- Kommunstyrelsen erhåller tillägg 2025 med 3 060 tkr. 

- Utbildnings- och kulturnämnden erhåller tillägg 2025 med 4 080 tkr. 

- Socialnämnden erhåller tillägg 2025 med 1 020 tkr. 

 

 

 

 

2. Styrelse och nämndernas mätbara mål ska ingå i respektive budgetförslag 

inför års- och flerårsbudgeten 2025–2027. 

3. Vid beräkning av förändringar av budgetramen för utbildnings- och 

kulturnämnden exkluderas budgetanslaget för gymnasieskolan och 

handläggs separat. Förändring av gymnasieskolans anslag utifrån avstämning 

av antal elever och kostnad per elev hänförs till höstens budgetprocess. 

Avstämning ska ske inför ekonomiutskottet i oktober 2024. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 

Fel! Dokumentvariabel saknas. 
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4. Fastställande av internränta och personalomkostnadspålägg (PO) för 2025 

hänförs till höstens budgetprocess. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Inför fastställande av preliminära ramar avseende drift- och 

investeringsbudget 2025–2027 har överläggningar med nämndföreträdare 

genomförts. Instruktioner med uppdrag har delgivits och behandlats av 

respektive nämnd med inlämnande av skriftligt underlag.  

Utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt har bolagen även vara delaktiga i 

kommunens budgetarbete. Ockelbogårdar AB och Ockelbo Vatten AB har 

bjudits in till överläggningen för att presentera budgetförutsättningar inför 

2025–2027. 

Kommunfullmäktige fastställer i juni preliminära ramar per styrelse/nämnd. 

Budgetarbetet fortsätter i enlighet med fastställda ramar i års- och 

flerårsbudget 2025 – 2026 med tillägg 2025 i enlighet med det tillägg som 

styrelse och nämnder erhöll för budget 2024. För budgetram 2027 har 

grundramen för 2026 uppräknats med 2 %. 

  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Joachim Krüger, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 2025-

2027 kommunstyrelsen § 54 

Tjänsteskrivelse Malin Larsson, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 2025-

2027 Utbildnings- och kulturnämnden § 34 

Tjänsteskrivelse Johan Callenmark, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 

2025-2027 socialnämnden § 22 

Utkast nämndplan 2025 Västra Gästrikland samhällsbyggnadsnämnd 

 

Beslutet ska skickas till 

Utbildnings- och kulturnämnden 

Socialnämnden 
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Kommunkontoret 
Sandelin Eriksson, Johanna,  
johanna.sandelin_eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-03 
 
 
 
Kommunfullmäktige

 
 

Referens 

KS 2024/00317

 

Kvittningsemission - Ockelbogårdar AB 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Godkänna att Ockelbo kommun övertar Ockelbogårdar AB’s lån nr 

163397 hos Kommuninvest med lånebelopp 20 mkr.  

2. Godkänna att lånesumman som övertas om 20 mkr därmed ingår i 

Ockelbo kommuns totala låneram som då uppgår till 160,4 mkr. 

Ockelbogårdar AB’s totala låneram uppgår efter övertagandet till 

208,2 mkr. 

3. Uppdra åt kommunkontoret att utfärda en revers mellan Ockelbo 

kommun och Ockelbogårdar AB om 20 mkr. 

4. Godkänna kvittningsemission i Ockelbogårdar AB med 20 mkr. 

Tillskottet om 20 mkr villkoras att användas till investeringar som 

ökar kassaflödet i Ockelbogårdar AB. 

5. Uppdra Ockelbogårdar AB att genomföra kvittningsemissionen i 

enlighet med aktiebolagslagen. 

6. Ge kommunstyrelsen rätt att omsätta lån inom den totala låneramen 

om 160,4 mkr. 

 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ockelbogårdar har under ett antal år inte varit lönsamt. 2023 redovisade 

bolaget ett negativt resultat om 11,9 mkr. Det egna kapitalet uppgick per 

2023-12-31 till 10,1 mkr. Aktiekapitalet är 12 mkr. 

För närvarande vidtas ett antal åtgärder för att förbättra bolagets ekonomiska 

situation. Åtgärderna innefattar bland annat en ny mer effektiv 

serviceorganisation, ökade marknadsinsatser i syfte att minska vakanserna, 

omförhandlingar av kommersiella avtal samt höjda hyror för parkeringsytor. 

Bolaget har genomfört ett besparings- och effektiviseringsarbete - varje 

verksamhet har genomlysts med avseende på intäkter och kostnader.  

Härutöver har ett strategiarbete genomförts med särskilt fokus på bolagets 

finansiella ställning. Efter beslut i Ockelbogårdars styrelse i maj 2024 

kommer fastigheternas bokförda värde att skrivas upp och bolaget överväger 

även avyttring av en eller flera fastigheter i syfte att skapa en reavinst samt 

minska det framtida underhållsbehovet.  
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I tillägg till dessa åtgärder har bolaget beslutat hemställa hos 

kommunstyrelsen att Ockelbo kommun övertar lån från bolaget i syfte att 

genomföra en kvittningsemission. Den fordran som uppkommer vid 

övertagande av lån kan omvandlas till aktier hos Ockelbo kommun och blir 

aktiekapital hos bolaget. På så vis stärks bolagets egna kapital och 

därigenom även bolagets soliditet. Bolaget får lägre låneskuld och minskar 

sina räntekostnader. 

Kommunkontoret bedömer att en kvittningsemission till ett värde om 20 mkr 

är möjlig att genomföra 2024 utifrån kommunens ekonomiska 

förutsättningar och att det tillsammans med andra vidtagna och planerade 

åtgärder skapar avlastning och utrymme för Ockelbogårdar att arbeta vidare 

med sin femåriga plan för att nå en ekonomi i balans. Tillskottet föreslås 

villkoras att användas till investeringar som ökar kassaflödet i 

Ockelbogårdar. 

I Ockelbogårdars bolagsordning finns det angivet att bolagets aktiekapital 

ska utgöra lägst 3 000 000 kr och högst 12 000 000 kr. Antalet aktier ska 

vara lägst 3 000 och högst 12 000. Ockelbo kommun äger 12 000 aktier i 

Ockelbogårdar AB och aktiekapitalet uppgår till 12 000 000 kr. Kvotvärdet 

per aktie är 1 000 kr. 

Föreslagen kvittningsemission innebär att kommunen övertar lån från 

Ockelbogårdar om 20 000 000 kr. Kommunen och bolaget skriver en revers 

på samma belopp. Reversfordran används som betalning av aktier vid en 

aktieemission i Ockelbogårdar AB.  

Ockelbogårdar AB tar fram alla underlag i enlighet med aktiebolagslagen för 

att genomföra kvittningsemissionen. Ockelbogårdar AB kallar till 

bolagsstämma för att fatta relevanta beslut under förutsättning att 

kommunfullmäktige godkänner kvittningsemissionen.  

Ockelbogårdar har idag lån hos Kommuninvest om 228,2 mkr, 

borgensramen är 250 mkr. Kommunens lån uppgår till 140,4 mkr.  

Föreslaget lån nr 163397 på 20 mkr har en kapitalbindningstid till 2028-02-

14. Räntan är rörlig (STIBOR 3M +0,45%).  

 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Ekonomiutskottets förslag till beslut 2024-05-24, §13 – Kvittningsemission 

Ockelbogårdar AB 

Hemställan Övertagande av lån – Ockelbogårdar AB 

 

 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 13 Dnr 2024/00317 

Kvittningsemission Ockelbogårdar AB 

Ekonomiutskottets beslut 

Ekonomiutskottets förslag till kommunstyrelsen 

 

Ge kommunkontoret i uppdrag att ta fram beslutsunderlag för en 

kvittningsemission mellan Ockelbo kommun och Ockelbogårdar AB till ett 

värde av 20-25 mkr. 

Sammanfattning av ärendet 

Ockelbogårdar har under ett antal år inte varit lönsamt. 2023 redovisade 

bolaget ett negativt resultat om 11,9 mkr. Det egna kapitalet uppgick per 

231231 till 10,1 mkr. Aktiekapitalet är 12 mkr. 

 

Under 2022 påbörjades ett strategiskt arbete med syfte att titta på bolagets 

lönsamhet och finansiering.  

 

Bolagets ledning och styrelse har med stöd av KPMG kommit fram till fyra 

områden att fokusera på för att uppnå lönsamhet. Dessa är; marknadsarbete, 

översyn av hyresnivåer, kommersiella villkor samt hållbarhets- och 

miljösatsning.  

 

Med stöd av PwC har bolagets ledning och styrelse analyserat bolagets 

ekonomiska förutsättningar och prövat olika handlingsalternativ. Analysen 

har lett fram till två huvudalternativ; aktieägartillskott/kvittningsemission 

samt försäljning/uppskrivning av fastigheter med övervärden. 

 

PwC’s rekommendation är en kvittningsemission. Det innebär att kommunen 

övertar lån från bolaget och att kommunen erhåller aktier i en aktieemission 

till samma värde. 

 

Genom detta minskas bolagets lån och det egna kapitalet ökar. Soliditeten 

stärks och bolaget får minskade räntekostnader. Bolaget får nytt utrymme för 

finansiering av investeringar och underhåll. Kommunens lån ökar och 

erhåller fler aktier i sitt dotterbolag. Kommunens räntekostnader ökar.  

Ockelbogårdar har idag lån hos Kommuninvest på 228 mkr, borgensramen 

är 250 mkr. Kommunens lån uppgår till 140 mkr.  
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Ockelbogårdars styrelse har tagit beslut om att bokföra övervärden i 

fastigheter om 15 mkr. Effekten av det är att det egna kapitalet stärks och 

soliditeten förbättras. Kostnader för avskrivning tillkommer. Bolaget ser 

också över alternativet att avyttra fastigheter. Utöver det arbetar man med de 

identifierade områdena för att öka lönsamheten. 

 

Kommunkontoret bedömer att en kvittningsemission till ett värde om 20-25 

mkr är möjlig att genomföra 2024 utifrån kommunens ekonomiska 

förutsättningar och att det tillsammans med andra vidtagna och planerade 

åtgärder skapar avlastning och utrymme för Ockelbogårdar att arbeta vidare 

med sin femåriga plan för att nå en ekonomi i balans. 

 

Beslutsunderlag till kommunstyrelsen tas fram i samråd med Ockelbogårdar 

och Kommuninvest.  

 

Beslutsunderlag 

Ockelbogårdar AB – redovisning av bolagets situation och förutsättningar 

samt bolagets strategiarbete 
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Kommunkontoret 
Sandelin Eriksson, Johanna,  
johanna.sandelin_eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-31 
 
 
 
Kommunfullmäktige

 
 

Referens 

KS 2024/00333

 

Rivning byggnader inom fastighet Prästbordet 1:53 – 
Ockelbogårdar AB 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Godkänna rivning av två byggnader inom Ockelbogårdar AB’s fastighet 

Prästbordet 1:53 med adresser Petersburg 16-20 samt Petersburg 22-26. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ockelbogårdar har inkommit med en hemställan om beslut om rivning av två 

byggnader inom fastigheten Prästbordet 1:53 med respektive adresser 

Petersburg 16-20 och Petersburg 22-26. 

En av byggnaderna har drabbats av s k äkta hussvamp. Det är ett besvärligt 

tillstånd som kräver omfattande och kostsam sanering utan garantier för att 

svampen inte återkommer senare. 

Situationen med hussvamp har föranlett bolaget att utreda och värdera olika 

alternativ för husen. De två huvudalternativen har varit att antingen sanera 

och behålla byggnaderna eller att riva dem. 

Den utredning som Ockelbogårdar gjort i samarbete med MATLA bygg- och 

projektledning visar att argumenten är starka för att riva de båda 

byggnaderna. Sett över en tioårsperiod skulle effekten av att fortsätta äga 

byggnaderna efter en sanering vara en kostnad för Ockelbogårdar om ca 9 

mkr där en rivning i stället skapar positiva ekonomiska effekter om ca 3 mkr. 

Beslut i ärendet fattades av Ockelbogårdar ABs styrelse den 16 maj 2024. 

Enligt Ockelbo kommuns ägardirektiv för Ockelbogårdar AB ska 

kommunfullmäktige beredas tillfälle att ta ställning i frågor av principiell 

betydelse eller av större vikt. 

Beslutsunderlag 

Hemställan rivning av byggnader – Ockelbogårdar AB 
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Ekonomienheten 
Sandelin Eriksson, Johanna,  
johanna.sandelin_eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
Ställd till 
kommunfullmäktige

 
 

Referens 

KS 1.1.1.1 2024/00319

 

Rapport finanspolicy 2023-12-31 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige 

Rapporten godkänns 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige antog 2015-11-23 en ny finanspolicy för Ockelbo 

kommun. I finanspolicyn anges att en rapport ska lämnas till 

kommunfullmäktige två gånger per år.                          

Beslutsunderlag 

Finanspolicy – rapport 231231 
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Tekniska enheten 
Pant, Torbjörn 
torbjorn.pant@ockelbo.se   
  

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-04 
 
 
 
Kommunstyrelsen

 
 

Referens 

KS 2024/00318

 

Inriktningsbeslut - renovering av Simhallen 

Förslag till beslut 

Ockelbo kommun avser att gå vidare i en upphandlingsprocess förenligt med 

reglerna för lagen om offentlig upphandling (LOU) i syfte att via anbud, så 

långt det är möjligt, verifiera att den av förstudien kalkylerade 

kostnadsbilden kallad budgeten, kan hållas.   

Inriktningsbeslutet följs av ett senare Investeringsbeslut när anbuden 

utvärderats. Lämplig process för denna typ av upphandling tas fram i samråd 

med Inköpsenheten, Sandvikens kommun. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ockelbo kommun tog 2023-01-01 över driften av Ockelbo simhall från 

Ockelbo Gårdar AB i syfte att säkra en simhall i kommunal regi.  

Genom det nya avtalet tog Ockelbo kommun även över större delen av de 

kända underhållsskulderna och därmed även det stora renoveringsbehovet 

för att förlänga simhallens livslängd.  

Under en längre tid hade det funnits planer på en mer omfattande 

restaurering av simhallen men Ockelbogårdar deklarerade att man önskade 

lämna över ansvaret för badet och restaureringen till kommunen  

I samband med övertagandet beviljades investeringsmedel motsvarande 6,5 

miljoner kronor för de akuta investeringsåtgärder som då bedömdes 

föreligga.   

Parallellt med akuta investeringsåtgärder för att upprätthålla arbetsmiljön 

samt anläggningens driftsäkerhet har en förstudie bedrivits kring en större 

restaurering. Resultatet av förstudien är nu klart med ett koncept och 

kalkylerad renoveringskostnad. Två förslag föreligger där förslag ett inte 

innehåller några större nyheter utan bara handlar om att återställa och 

förlänga Simhallens livslängd. Förslag två innehåller en option om ett utökat 

barnbad för att tillmötesgå ett identifierat önskemål. 

Ett inriktningsbeslut föreslås gällande att gå vidare i en upphandlingsprocess 

förenligt med reglerna för lagen om offentlig upphandling (LOU) i syfte att 

via anbud, så långt det är möjligt, verifiera att den av förstudien kalkylerade 

kostnadsbilden, budgeten, kan hållas.   

Inriktningsbeslutet följs av ett senare Investeringsbeslut när anbuden 

utvärderats. Lämplig process för denna typ av upphandling tas fram i samråd 

med Inköpsenheten, Sandvikens kommun.  



 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Sida 

2(2) 
Beslutsunderlag 

Presentation i KS juni 2024 

 

 

 



 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Sida 

1(2) 

 

Kommunkontoret 
Carter, Carita 
carita.carter@ockelbo.se   
  

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
Kommunstyrelsen 

 
 

Referens 

KS 2024/00296

 

Svar på remiss - Strategi för ett tillgängligt Gävleborg - 
rumslig närhet, digital tillgänglighet och fysisk 
mobilitet 

Förslag till beslut 

Upprättat svar på remiss Strategi för ett tillgängligt Gävleborg antas. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Regionen har tagit fram Strategi för ett tillgängligt Gävleborg – rumslig 

närhet, digital tillgänglighet och fysisk mobilitet som nu är ute på remiss. 

Det finns sedan 2013 ett Infrastrukturprogram med Systemanalys. Nu 

breddar man perspektivet och sätter större fokus på tillgänglighet i olika 

former framför transporter. 

 

Det är ett viktigt dokument, med det övergripande målet att 

Gävleborg ska ha god och hållbar tillgänglighet - genom rumslig närhet, 

digital tillgänglighet och fysisk mobilitet - för invånare, besökare och 

näringsliv.  

 

Man slår fast att: 

Denna strategi är ett regionalt styrdokument med syfte att ge vägledning och 

styrning för länets gemensamma arbete. 

 

Region Gävleborg har det regionala utvecklingsansvaret i länet. För att nå 

framgång i utvecklingsarbetet krävs samverkan och samhandling med länets 

kommuner, nationella och regionala myndigheter och andra involverade 

aktörer. Strategin ska fungera som en grund och ge den riktning som krävs 

för att kunna ställa om till en långsiktigt hållbar tillgänglighet för länets 

invånare, näringsliv och besökare.  

 

Strategin ska vägleda länets arbete för att nå beslutade mål i Region 

Gävleborgs utvecklingsstrategi (RUS), samt ge riktning för kommande 

regionala planer, program och åtgärdsval, däribland länstransportplan (LTP) 

och trafikförsörjningsprogram (TFP). Den ska även utgöra beslutsunderlag 

för Region Gävleborgs inspel till den nationella infrastrukturplaneringen, 

samt ge vägledning och stöd i kommunernas fysiska planering, så som 

översiktsplaner och lokala trafikstrategier.  

 

Region Gävleborg har ett Infrastrukturprogram med systemanalys från 2013 

med beskrivning av transportsystemets nuläge och behov. Sedan 

infrastrukturprogrammet togs fram har såväl nuläge som behov förändrats. 
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Även omvärlden runt oss har förändrats med nya perspektiv som sätter större 

fokus på tillgänglighet framför transporter och där hållbarhet är en 

grundförutsättning. Det finns flera skäl till perspektivförskjutningen. Det är 

kostsamt för samhället att underhålla befintlig, och investera i ny, 

infrastruktur. Transportsektorn utgör i nuläget den största källan till 

koldioxidutsläpp. Med hänsyn till en miljömässigt hållbar utveckling är det 

inte möjligt att dimensionera transportsystemet efter maximal 

transportefterfrågan baserad på individuella val. Transportsystemets 

utformning ska även vara socialt hållbart. Alla gruppers behov ska kunna 

tillgodoses, oavsett individuella förutsättningar som socioekonomi, yrke, 

ålder och funktionsvariation. Sammantaget ska detta ske på ett ekonomiskt 

hållbart sätt vilket ställer krav på breddade perspektiv och nya lösningar för 

att uppnå god och hållbar tillgänglighet för alla. 

 

Beslutsunderlag 

Svar på remiss - Strategi för ett tillgängligt Gävleborg 

Strategi för ett tillgängligt Gävleborg – remissversion 

Remissmissiv Strategi för ett tillgängligt Gävleborg 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Region Gävleborg; rg@regiongavleborg.se med kopia till 

anna.skytt@regiongavleborg.se 

mailto:rg@regiongavleborg.se
mailto:anna.skytt@regiongavleborg.se
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Kommunkontoret 
Lindblom, Mia 
eva-marie.lindblom@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2024/00321

 

Nödvattenplan för Ockelbo kommun 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Nödvattenplan för Ockelbo kommun godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Under drygt ett år bakåt har ett projekt genomförts med slutresultat att ha en 

beslutad nödvattenplan med prioriterade hämtplatser och beräknade 

volymbehov i alla deltagande kommuner i projektet. Gästrike vatten AB har 

varit ägare av projektet där Gävle kommun, Hofors kommun, Älvkarleby 

kommun samt Ockelbo kommun deltagit.  

 

Beslutsunderlag 

Nödvattenplan för Ockelbo kommun 

 

Ärendet 

Ockelbo kommun har tillsammans med andra kommuner och Gästrike vatten 

genomfört ett projekt där en nödvattenplan producerats. 

 

Syftet med denna plan är att ge riktlinjer för hur nödvattenförsörjningen ska 

hanteras i kommunen genom att förtydliga roller, ansvar och prioriteringar 

både inom och utanför den kommunala organisationen. Planen ger 

förutsättningar till kommunens medborgare och olika verksamheter att 

planera mer detaljerat för egen del i en situation då det är brist på 

dricksvatten.  

 

Innehållet i planen baseras på gällande lagstiftning och råd från 

Livsmedelsverket. 

 

Ockelbo kommuns nödvattenplan fastställs av Kommunfullmäktige. 

Säkerhetschefen ansvarar för att nödvattenplanen förvaltas och revideras och 

har rätt att fatta beslut om redaktionella förändringar. Bilagor till 

nödvattenplanen förvaltas, revideras och fastställs av Säkerhetschefen. 

Revidering genomförs och kommuniceras till berörda vid behov eller som 

minst en gång per mandatperiod.  
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Till planen hör tre bilagor. Bilagorna är markerade med sekretess enligt OSL 

18:13. Bilagorna är: 

• Hämtställen för nödvatten inklusive volymberäkning och 

prioriteringsordning. 

• Rutin vid dricksvattenbrist i privata brunnar. 

• Tankvärdsinstruktion 

 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Kommunkontoret 
Sandelin Eriksson, Johanna 
johanna.sandelin_eriksson@ockelbo.se 

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
 
Kommunfullmäktige

 
 

Referens 

KS 2024/00228

 

Höjning av VA-taxans brukningsavgift 2025 - Ockelbo 
Kommun 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. VA-taxans brukningsavgift enligt bilaga 2 fastställs. 

2. De nya taxorna börjar gälla från och med 1 januari 2025. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I Ockelbo Vatten AB:s uppdrag som VA-huvudman ingår att bereda och 

lämna förslag på ändringar av VA-taxans nivå. Kommunfullmäktige i 

Ockelbo beslutar om nivån för VA-taxan. Detta ärende omfattar enbart 

brukningsavgiften och inte förändring av Ockelbo kommuns nivå för 

anläggningsavgift. Med ett osäkert ekonomiskt läge föreslås beslut enbart 

fattas för år 2025. 

VA-verksamheten är helt avgiftsfinansierad och föreslagen höjning av taxan 

är nödvändig för att återställa balans mellan intäkter och kostnader efter de 

senaste årens allmänna kostnadsökningar, vilka har påverkat Ockelbo Vatten 

AB likväl som samhället i övrigt. Det ekonomiska läget i Ockelbo Vatten är 

mycket ansträngt, och utan denna höjning av taxan bedöms bolagets egna 

kapital bli helt förbrukat under 2025 då tidigare års taxeökningar inte fullt ut 

har kompenserat för den höjda kostnadsnivån. Utöver de senaste årens höga 

inflation och ränteläge, så påverkas kostnaderna även av ökade lagkrav samt 

av nödvändiga åtgärder gällande underhåll av anläggningar och ledningsnät i 

Ockelbo kommun. Översyn för att dämpa och hålla nere kostnader har gjorts 

och görs kontinuerligt. Vattenförbrukningen för kommande år bedöms ligga 

i paritet med nuvarande volym. 

Föreslagen intäktshöjning i Ockelbo kommun på 9 procent innebär en 

höjning av taxan  

- med 82 kr per månad, eller 986 kr per år, för genomsnittsvillan i Ockelbo  

- med 72 kr per månad, eller 864 kr per år, per lägenhet för flerfamiljshus 

(typhus B*) 

Förslaget innebär att fasta och rörliga parametrar i taxan i princip ökar 

procentuellt lika.  

En liter vatten, inklusive fasta kostnader och avlopp, för den genomsnittliga 

villan i Ockelbo ligger efter höjningen på cirka 14 öre, vilket är en ökning 

med 1 öre. Genomsnittsvillan i Ockelbo förbrukar 85 kubikmeter vatten per 

år medan den nationella jämförelsen via Svenskt Vatten använder en högre 
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vattenförbrukning på 150 kubikmeter för villor (typhus A). Typhus A 

innebär en ökning på 99 kr per månad eller 1 193 kr per år. 

*Enligt den nationella jämförelsen via Svenskt Vatten. För flerfamiljshus är 

det svårare att definiera ett relevant genomsnittligt flerfamiljshus i Ockelbo. 

Typhus B motsvarar 15 lägenheter och en förbrukning på 2 000 kubikmeter. 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Underlag för höjning av VA-taxans brukningsavgift år 2025, 

Ockelbo kommun 

Bilaga 2. Brukningsavgifter år 2025, Ockelbo kommun 

Missiv 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 

Gästrike Vatten 
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Kommunkontoret 
Krüger, Joachim 
joachim.kruger@ockelbo.se   
  

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-06 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2024/00320

 

Förvärv av överfallsdamm i Mångeln 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förvärv av en avstyckad fastighet med anlagd överfallsdamm vid Mångelns 

utlopp beviljas. 

 

Sammanfattning av ärendet 

En förfrågan har inkommit från Kopparfors AB om ett kommunalt 

övertagande av en planerad överfallsdamm. Bolaget önskar avveckla den 

befintliga dammen antingen med en utrivning eller att ersätta den med en 

permanent sjötröskel för att bevara nuvarande vattenspegel. Bolaget 

finansierar anläggningen av sjötröskeln under förutsättningen att de framåt 

kan överlåta ägandet och ansvaret till Ockelbo kommun. 

 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1 Köpekontrakt 

Bilaga 2 Fastighetskarta 

Bilaga 3 Konstruktion 

Ärendet 

Ockelbo kommun har kontaktats av Kopparfors AB med en förfrågan om 

möjligheten att överta en planerad överfallsdamm. Bolaget önskar avveckla 

den befintliga dammen i södra Mångeln. Som ett alternativ till att de skulle 

ansöka om en ren utrivning av dammen skulle den kunna ersättas med en 

sjötröskel. De önskar då att Ockelbo kommun ska överta ansvaret för den 

nya överfallsdammen. En utrivning av dammen skulle få omfattande 

konsekvenser för vattenspegeln och miljön runt Mångeln.  Den är en 

välbesökt sjö med rikt friluftsliv med goda möjligheter till fiske och bad. I 

området runt sjön finns ett större antal bebyggda fastigheter. Förslaget har 

presenterats för kommunstyrelsen i november 2023 då Lars Bremer, 

fastighetschef på Kopparfors Skogar AB och konsulten Magnus Hagström 

deltog. 

 

Process 

Om Ockelbo kommun vill fullfölja och överta ägandet och ansvaret av en 

överfallsdamm kommer det vara en process i flera steg. Efter politiskt beslut 

kan ett köpekontrakt tecknas med de särskilda villkoren. Ett förslag till 

utformning syns i bilaga 1. Det handlar om ett ca 0,7 ha (se bilaga 2) stort 
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område och en köpeskilling ska ej erläggas. Där framgår också villkoret att 

den befintliga dammen rivs och ersätts av ett naturliknande utlopp (se bilaga 

3). Detta arbete finansieras av Kopparfors. Då det handlar om 

vattenverksamhet krävs en ny vattendom. Den processen kommer 

Kopparfors ansvara för att den genomförs. Skulle inte rätten godkänna 

övergången så kommer köpet att gå tillbaka. Om kommunen förvärvar 

sjötröskeln så följer även ett ansvar för den och dess funktion. En riktigt 

konstruerad överfallsdamm har mycket lång livstid och förknippat med en 

betydligt mindre risk än en traditionell damm. Konstruktionen liknar en 

naturlig sjötröskel. Bolaget ger också en femårig garanti för konstruktionen 

där de åtgärdar om eventuellt några brister uppstått. Fem år bedöms som 

rimligt då dammen utsatts för några år med årstidsväxlingar och olika 

vattenflöden. Kommunen har också framfört önskemål om att en 

iläggningsplats för båt iordningsställs i samband med anläggandet av 

dammen. Det villkoret kommer då att skrivas in i köpekontraktet. En 

överfallsdamm innebära ett betydligt lägre behov av uppsikt och underhåll 

jämfört med en traditionell damm. Det åtagande som ett kommunalt 

övertagande av dammen innebär ska vägas mot betydelsen av att bevara 

dagens vattenspegel i Mångeln.  

 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 

Kopparfors AB 
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Kommunkontoret 
Eriksson, Ann-Chatrine, 0297-55506 
ann-chatrine.eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-04 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2024/00175

 

Svar på medborgarförslag - att kulturskolan startar en 
teatergrupp 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Medborgarförslaget anses besvarat. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har beslutat att överlämna ett medborgarförslag till 

Utbildning- och kulturnämnden för beredning. Förslagsställaren föreslår att 

kulturskolan startar en teatergrupp. Utbildnings- och kulturnämnden behandlade 

ärendet 2024-05-29 och gav förvaltningen i uppdrag att på sikt se över om 

kulturskolan kan utvecklas och erbjuda fler uttrycksformer, exempelvis teater. 

Dagens kulturskola erbjuder endast sång- och musikrelaterade aktiviteter. 

Förvaltningen är positivt inställd till att utveckla kulturskolan och kunna erbjuda 

fler uttrycksformer. 

Utbildnings- och kulturförvaltningen framförde till utbildnings- och 

kulturnämnden 2024-04-10 ”Konsekvenser utifrån fastställda ramar i 

flerårsbudget 2025–2027” att förvaltningen i framtiden ser att ”Kulturskolan 

behöver erbjuda flera konstnärliga uttryck samt ser ett behov av att kunna 

erbjuda avgiftsfri kulturskola”.  

Även under våren 2023 framförde förvaltningen i ärendet ”Konsekvenser 

utifrån fastställda ramar i flerårsbudget 2024–2026” att kulturskolan i dess 

nuvarande form inte uppnår kriterierna för att vara en kulturskola. ”Idag finns 

ett konstnärligt uttryck, musik, en kulturskola behöver erbjuda undervisning i 

minst 3 konstnärliga uttryck. Under 2021–2022 bedrev Kulturskolan ett projekt 

inom bild och form som var finansierat av Kulturrådet. Kulturskolan vill införa 

detta i ordinarie verksamhet samt utöka verksamheten med dans eller teater.”  

I verksamhetsberättelsen för 2022 framför förvaltningen att kulturskolans 

lokaler behöver ses över eftersom de inte är anpassade för verksamheten och var 

i stort behov av underhåll samt att utveckla kulturskolan med fler skapande 

verksamheter. 

Beslutsunderlag 

Utbildnings- och kulturnämndens förslag till beslut 2024-05-29, §61 

Medborgarförslag 

 

 



 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 

Förslagsställaren 

Utbildnings- och kulturnämnden 
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Utbildnings- och kulturnämnden 
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§ 61 Dnr 2024/00163 

Medborgarförslag - att kulturskolan startade en 
teatergrupp 

Utbildnings- och kulturnämndens beslut 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att på sikt se över om kulturskolan kan 

utvecklas och erbjuda fler uttrycksformer, exempelvis teater. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har beslutat att överlämna ett medborgarförslag till 

Utbildning- och kulturnämnden för beredning. Förslagsställaren föreslår att 

kulturskolan startar en teatergrupp.  

Dagens kulturskola erbjuder endast sång- och musikrelaterade aktiviteter. 

Förvaltningen är positivt inställd till att utveckla kulturskolan och kunna 

erbjuda fler uttrycksformer.  

Förvaltningen framförde till nämnden 2024-04-10 i en tjänsteskrivelse 

”Konsekvenser utifrån fastställda ramar i flerårsbudget 2025–2027” att 

förvaltningen i framtiden ser att ”Kulturskolan behöver erbjuda flera 

konstnärliga uttryck samt ser ett behov av att kunna erbjuda avgiftsfri 

kulturskola”. 

Även under våren 2023 framförde förvaltningen i ärendet ”Konsekvenser 

utifrån fastställda ramar i flerårsbudget 2024–2026” att kulturskolan i dess 

nuvarande form inte uppnår kriterierna för att vara en kulturskola. ”Idag 

finns ett konstnärligt uttryck, musik, en kulturskola behöver erbjuda 

undervisning i minst 3 konstnärliga uttryck. Under 2021–2022 bedrev 

Kulturskolan ett projekt inom bild och form som var finansierat av 

Kulturrådet. Kulturskolan vill införa detta i ordinarie verksamhet samt utöka 

verksamheten med dans eller teater.”  

I verksamhetsberättelsen för 2022 framför förvaltningen att kulturskolans 

lokaler behöver ses över eftersom de inte är anpassade för verksamheten och 

var i stort behov av underhåll samt att utveckla kulturskolan med fler 

skapande verksamheter. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslaget 

Sammanträdesprotokollet från KF 

Denna tjänsteskrivelse 

Beslutet ska skickas till 

KS/KF 
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Kommunkontoret 
     

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2023/00624

 

Svar på motion - Naturreservat Masugnsbadet (MP) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen avslås i den del som avser att skyndsamt teckna en 

avsiktsförklaring med Bergvik Skog Öst. 

2. Motionen bifalles i den del som avser att ta fram en kommunal strategi 

och handlingsplan för bevarande av värdefull natur i Ockelbo, för såväl 

friluftsliv som ur miljösynpunkt. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Den 20 oktober 2023 lämnade kommunfullmäktige i Ockelbo kommun över en 

motion till Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning (VGS) för 

beredning. Motionen har lämnats in med anledning av en planerad 

skogsavverkning vid den kombinerade naturstig, vandringsled och cykelled som 

finns vid Masugnsbadet i Ockelbo. I motionen föreslås att Ockelbo kommun 

ska:  

1. Skyndsamt teckna en avsiktsförklaring med Bergvik Skog Öst, med 

intentionen om at skapa ett naturreservat för friluftsliv runt Masugnsbadet i 

Åmot.  

2. Ta fram en kommunal strategi och handlingsplan för bevarande av värdefull 

natur i Ockelbo, för såväl friluftsliv som ur miljösynpunkt.  

 

Beredningen av detta yttrande har samordnats och sammanställts av 

naturvårdsgruppen inom förvaltningens miljöenhet. I beredningen har motionen 

remitterats för synpunkter till utbildnings- och kulturförvaltningen i Ockelbo 

samt planarkitekter och miljöstrateger inom VGS. 

Beslutsunderlag 

VGS-2023-198_11_2024-05-20_Motion 

VGS-2023-198_10_2024-04-18_Tjänsteskrivelse 

Motion – Naturreservat Masugnsbadet 

Ärendet 

 
Remissinstansernas synpunkter 

Utbildnings- och kulturförvaltningen i Ockelbo 

Förvaltningen antar att det inte är aktuellt att bilda reservat eftersom den 

planerade avverkningen i området är godkänd av Skogsstyrelsen och har 

samråtts enligt de riktlinjer som gäller för FSC-certifiering. 

Planenheten, planarkitekt På platsen föreslås ett område för 

landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS-område) i kommande översiktsplan 
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för att skapa möjlighet till åtgärder för friluftslivet med anledning av hot om 

utrivning av dammen. Vid bildandet av ett eventuellt naturreservat är det viktigt 

att beakta badet för att undvika framtida konflikter vid utvecklingen av 

badplatsen, inklusive dess parkerings- och tillfartsmöjligheter. LIS-området 

samt kommunens ställningstaganden för natur och friluftsliv i den nya 

översiktsplanen ger stöd i att marken runt Masugnsdammen skyddas på något 

sätt. Om det sedan är ett naturreservat, ett naturvårdsavtal eller någon annan 

lösning kan vi inte svara direkt på idag. 

Planenheten, miljöstrateg 

Miljöstrategerna är positivt inställda till områdesskydd på platsen då den 

sammanlagda områdesskyddade ytan inom kommunen idag är långt ifrån 

kommunens mål samt att det finns sociala värden med att inte försämra 

upplevelsen av den befintliga naturstigen.  

Motivering till yttrandet 
De första 500 m av naturstigens 3,5 km har nyligen berörts av en avverkning. 

Kommunens ekologer genomförde en översiktlig bedömning av naturvärden på 

platsen innan avverkningen samt bedömning av de traktdirektiv som styr 

avverkningen. Även om marken var täckt av snö så var bedömningen att normal 

hänsyn skulle lämnas vid avverkningen. Efter platsbesöket och genomgång av 

tidigare dokumenterade naturvärden såg kommunekologerna inget direkt skäl 

för att, med anledning av skyddade arter/biotoper, motsätta sig den planerade 

avverkningen vid naturstigens första del. 

Även om utbildnings- och kulturförvaltningen inte såg det som aktuellt att bilda 

reservat på platsen bör det med anledning av friluftslivets upplevelse vara 

önskvärt att så mycket vegetation som möjligt sparas i anslutning till 

naturstigen. Detta bör dock ha framgått under det samråd som har hållits på 

platsen. För att bilda ett kommunalt reservat kring hela naturstigen med fokus 

på friluftsliv behöver troligen mark köpas in. Detta kan kosta någonstans mellan 

1–3 miljoner kr, beroende på markens virkesförråd, tillgänglighet, bonitet och 

storlek på buffertzon mot naturstigen. Efter bildande av ett reservat kan en viss 

ersättning i form av intrångsersättning utgå för delar av marken där högre 

naturvärden kan konstateras.  

För att säkerställa att kommunala resurser används effektivt bör en samlad 

översyn av värdefulla naturområden genomföras. Denna översyn bör prioritera 

och fastställa strategier innan beslut tas om att inrätta ett kommunalt reservat. 

Med ovanstående synpunkter som motivering föreslås att kommun-fullmäktige 

avslår den del av motionen som gäller att i närtid teckna en avsiktsförklaring 

med Bergvik Skog Öst, med intentionen om att skapa ett naturreservat för 

friluftsliv runt Masugnsbadet. 

Kommunen har identifierat en aktivitet genom det antagna miljöstrategiska 

programmet och den tillhörande handlingsplanen, som innebär att man utreder 

möjligheten att eventuellt bilda kommunala naturreservat i Ockelbo. Detta 

arbete är i första hand tänkt att utgå från kommunens markinnehav och sedan 

föreslå lämpliga ytor att arbeta vidare med. Förslaget är att kommunfullmäktige 

beslutar att bifalla den del av motionen som rör att utveckla en kommunal 

strategi och handlingsplan för bevarande av värdefull natur i Ockelbo. Detta 

överensstämmer med det miljöstrategiska programmet. 
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Kommunkontoret 
Eriksson, Ann-Chatrine, 0297-55506 
ann-chatrine.eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-04 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2024/00123

 

Svar på motion - Prioritera integration och skolbelagt 
lärande (M) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Yrkandet om att skolan inte ska bekosta utlandsresor avslås. 

2. Yrkandet om att utbildnings- och kulturnämnden ska förbättra och skapa fler 

integrationshöjande insatser anses besvarat. 

3. Yrkandet om att utbildnings- och kulturnämnden ska verka för att få fler med 

invandrarbakgrund att ta del av det lokala idrotts- och kulturlivet anses besvarat.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har överlämnat en motion för beredning till 

utbildnings- och kulturnämnden. Motionären yrkar;  

-att skolan i Ockelbo inte ska bekosta utlandsresor till eleverna 

-att utbildnings- och kulturnämnden ska förbättra och skapa 

flerintegrationshöjande insatser 

-att utbildnings- och kulturnämnden ska verka för att få fler med 

invandrarbakgrund att ta del av det lokala idrotts- och kulturlivet 

 

Utbildnings- och kulturnämnden svarar; Beslutet om en resa till Polen togs i 

kommunfullmäktige år 2016. Då beslutades att resan skulle genomföras med 

åttondeklassare. Året efter, 2017, korrigerades beslutet till att gälla 

niondeklassare. Resan har inte kunnat genomföras tidigare. I år kunde den 

genomföras då det både fanns medarbetare som var engagerade och hade 

erfarenhet från andra kommuner av liknande skolresor och att det gick att resa 

utan pandemirestriktioner. En utvärdering av resan visar att eleverna upplevde 

att de fick fler vänner och bättre gemenskap. Denna sidoeffekt av resan kan 

också bidra till ökad skolnärvaro. Utvärdering visar också att antalet vuxna per 

elev var lagom många och att det var en fördel att ha skolpersonal med i stället 

för föräldrar. Förutom att ordna med praktiska detaljer och guidning så fanns de 

vuxna även till för eleverna på ett tillräckligt sätt för att kunna stödja dem i 

svåra och jobbiga stunder under resan. Eleverna har framfört att de fick en helt 

annan förståelse för vad som egentligen hände under förintelsen när de väl var 

på plats. Elever har även framfört att resan bidragit till att öka förståelsen för 

hur andra har det och därmed kan bidra till minskad främlingsfientlighet. 

Utbildnings- och kulturförvaltningen anser att resan till hösten för kommande 

årskurs 9 ska genomföras som planerat.  
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Förvaltningen arbetar med att främja integration i skolans dagliga arbete 

exempelvis genom en plan för mottagande av nyanlända elever i grundskolan. 

Förvaltningen arbetar med språkutveckling redan från förskolan, och på den 

öppna förskolan bedrivs också språkprojekt.  

Förvaltningen arbetar med att både höja elevernas betyg och höja andelen elever 

som går ut skolan med gymnasiebehörighet. För att nå målen så görs en hel del 

olika arbeten, alltifrån att få elever att äta frukost och lunch för att orka med 

skoldagen till att öka elevernas närvaro, till exempel genom FUN-projektet, och 

öka lärarnas kunskap i betygssättning.  

I beviljande av föreningsbidrag prioriteras föreningar som arbetar målinriktat 

för att främja integrationen. Kommunen är också med i den ideella föreningen 

En Frisk Generation vars verksamhet bidrar till att bryta trenden med ojämlik 

hälsa genom att ge alla familjer möjlighet till en aktiv gemenskap.  

På sikt vill kommunen kunna erbjuda avgiftsfri Kulturskola för att öka 

möjligheten till deltagande för alla. 

Beslutsunderlag 

UKN Beslut 2024-05-29, §60 

Motion 
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§ 60 Dnr 2024/00081 

Motion Prioritera integration och skolförlagd utbildning 

Utbildnings- och kulturnämndens beslut 

Nämnden beslutar att förorda att kommunen; 

- avslår yrkandet om att skolan inte ska bekosta utlandsresor

- att yrkandet om att utbildnings- och kulturnämnden ska förbättra och

skapa fler integrationshöjande insatser kan anses besvarat genom

förvaltningens tjänsteskrivelse

- att yrkandet om att utbildnings- och kulturnämnden ska verka för att

få fler med invandrarbakgrund att ta del av det lokala idrotts- och

kulturlivet kan anses besvarat genom förvaltningens tjänsteskrivelse

Sammanfattning av ärendet 

Förvaltningen har fått en motion från kommunfullmäktige gällande skolans 

verksamhet. Motionären yrkar; 

- att skolan i Ockelbo inte ska bekosta utlandsresor till eleverna

- att utbildnings- och kulturnämnden ska förbättra och skapa fler

integrationshöjande insatser

- att utbildnings- och kulturnämnden ska verka för att få fler med

invandrarbakgrund att ta del av det lokala idrotts- och kulturlivet

Förvaltningen har tagit del av motionen. 

Beslutet om en resa till Polen togs i kommunfullmäktige år 2016. Då 

beslutades att resan skulle genomföras med åttondeklassare. Året efter, 2017, 

korrigerades beslutet till att gälla niondeklassare. Resan har inte kunnat 

genomföras tidigare. I år kunde den genomföras då det både fanns 

medarbetare som var engagerade och hade erfarenhet från andra kommuner 

av liknande skolresor och att det gick att resa utan pandemirestriktioner. En 

utvärdering av resan visar att eleverna upplevde att de fick fler vänner och 

bättre gemenskap. Denna sidoeffekt av resan kan också bidra till ökad 

skolnärvaro. Utvärdering visar också att antalet vuxna per elev var lagom 

många och att det var en fördel att ha skolpersonal med i stället för föräldrar. 

Förutom att ordna med praktiska detaljer och guidning så fanns de vuxna 

även till för eleverna på ett tillräckligt sätt för att kunna stödja dem i svåra 

och jobbiga stunder under resan. Eleverna har framfört att de fick en helt 

annan förståelse för vad som egentligen hände under förintelsen när de väl 

var på plats. Elever har även framfört att resan bidragit till att öka förståelsen 

för hur andra har det och därmed kan bidra till minskad främlingsfientlighet. 
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Förvaltningen anser att resan till hösten för kommande årskurs 9 ska 

genomföras som planerat. 

Förvaltningen arbetar med att främja integration i skolans dagliga arbete 

exempelvis genom en plan för mottagande av nyanlända elever i 

grundskolan. Förvaltningen arbetar med språkutveckling redan från 

förskolan, och på den öppna förskolan bedrivs också språkprojekt. 

Förvaltningen arbetar med att både höja elevernas betyg och höja andelen 

elever som går ut skolan med gymnasiebehörighet. För att nå målen så görs 

en hel del olika arbeten, alltifrån att få elever att äta frukost och lunch för att 

orka med skoldagen till att öka elevernas närvaro, till exempel genom FUN-

projektet, och öka lärarnas kunskap i betygssättning.   

I beviljande av föreningsbidrag prioriteras föreningar som arbetar målinriktat 

för att främja integrationen. Kommunen är också med i den ideella 

föreningen En Frisk Generation vars verksamhet bidrar till att bryta trenden 

med ojämlik hälsa genom att ge alla familjer möjlighet till en aktiv 

gemenskap. 

På sikt vill kommunen kunna erbjuda avgiftsfri Kulturskola för att öka 

möjligheten till deltagande för alla. 

Beslutsunderlag 

Motionen och denna tjänsteskrivelse. 

Inlägg 

Bo Stenbeck (M) 

Stefan Cronlund (SD) 

Beslutet ska skickas till 

KS/KF 
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Kommunkontoret 
Lindblom, Mia 
eva-marie.lindblom@ockelbo.se 
Pant, Torbjörn  
torbjorn.pant@ockelbo.se 

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
Kommunfullmäktige 

 
 

Referens 

KS 2024/00266

 

Svar på motion - Bevakning (M) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Motionen anses besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Linus Gunnarsson (M) har inkommit med en motion avseende 

trygghetsskapande åtgärder och parkeringskontroll med följande yrkanden: 

att införa trygghetsskapande ronderingskontroll i kommunen av ett 

bevakningsbolag. 

att se över och tydligt skylta upp tidsbegränsade parkeringsplatser, i 

synnerhet de som tillhandahåller laddstationer. 

att införa parkeringsbevakning på kommunens centrala parkeringar och 

elbilsladdstationer. 

att utreda behov hos kommunala bolag och verksamheter avseende tjänster 

från bevakningsföretag och sätta in nödvändiga åtgärder för detta. 

att utreda behov hos lokala företag av tjänster från bevakningsföretag och 

samordna desamma. 

Svar: 

Förvaltningen ser positivt på att motionen belyser det viktiga området kring 

att Ockelbo kommun ska vara ett tryggt samhälle att verka och bo i samt 

poängterar det viktiga tänket kring god samverkan mellan olika aktörer. 

För att svara på motionen har en del bakgrundsmaterial inhämtats; 

kommentarer från Ockelbogårdar, fakta brottsstatistik samt material från en 

nyligen färdigställd kartläggning inom den nya lagen ”Kommunens ansvar 

för det brottsförebyggande arbetet” som infördes 1/7 2023. Kartläggningens 

bakgrundsmaterial är bland annat utifrån nedanstående beskrivning: 

Information inhämtat från både kvantitativ statistik och kvalitativ 

information. Kvantitativ statistik i form av skolenkäter, DVU (årskurs 7-9), 

LUPP (årskurs 8) och CAN (årskurs 9), här ges information om elevers 

mående, trygghet och ANTDS-frågor. Brottsstatistik anmälda brott är 

hämtat från BRÅ och från Polisen. För att ta del av den socioekonomiska 

statistiken om arbetslöshet, barnfattigdom, bidragshämtning, trångboddhet 

och studieresultat har vi hämtat information från SCB, Ekonomifakta och 

Kolada. För att få information om hur medborgarna i Ockelbo tycker att det 

mailto:eva-marie.lindblom@ockelbo.se
mailto:torbjorn.pant@ockelbo.se
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är att bo här har vi hämtat information från SCB:s medborgarundersökning 

Ockelbo 2023.  

I övrigt är kvantitativ information inhämtad från avloppsmätningar av 

droger och orosanmälningar från socialtjänsten. Kvalitativ information är 

inhämtat från diskussioner i samband med trygghetsvandringar, vilka har 

genomförts i Ockelbo samt i byarna Åmot, Jädraås och Lingbo under 2023. 

(Vi har också tagit med information från diskussioner i KPF, en 

samverkansgrupp för Kommun, Polis och Fritid, i KPF Ockelbo sitter 

Säkerhetschef, Preventionssamordnare, Bitr. enhetschef IFO, Rektor Mellan- 

och högstadiet, Kommunpolis och ansvarig på kommunens fritidsgård.)  

Vidare har polisens stadiemodell varit ett viktigt underlag i kartläggningen 

och denna modell har brottsförebyggande verksamhet tillsammans med 

socialtjänst, skola och polis använt och diskuterat fram tillsammans kring 

hur vi anser att brottsligheten ser ut i kommunen. Den samlade lägesbilden 

från kommunens EST, Effektiv Samordning Trygghet har också varit ett 

viktigt underlag, där finns rapporter från kommunens enheter, näringsliv, 

bostadsbolag, räddningstjänst och polis. Information Service och Handels 

från nätverksmöten och liknande har också tagits i beaktande.  

 

Resultatet av kartläggningen visar att Ockelbo kommun är en trygg plats att 

leva och bo i, brottsligheten är låg och Ockelbobor känner sig över lag 

trygga. De områden som prioriterats för insatser framåt bedöms inte vara 

underlag som  föranleder att anlita ett bevakningsföretag för de ändamål som 

beskrivs i motionen. Skulle behov uppstå så kan kommunen, som tidigare 

gjorts, anlita vaktbolag när detta ev behov uppstår. De tillfällen det 

genomförts har det varit specifika och tillfälliga händelser och oroligheter 

som lett till denna åtgärd. 

Här följer kommentarer från Ockelbogårdar kring parkeringsbevakning: 

Det kommunala bostadsbolaget har idag ett bevakningsföretag anlitat som 

gör kontroller och bevakning vid behov. Parkeringsövervakning finns också 

inom bostadsbolagets parkeringar, med samma bevakningsföretag.  

Bostadsbolaget är positivt inställd om parkeringar inom allmän mark också 

skulle övervakas, då den marken ofta är intilliggandes bostadsbolaget. Det 

skulle skapa bättre förutsättningar för bland annat framkomligheten.  

Kommentar från teknisk chef: 

Ockelbo kommun planerar att utföra oannonserad parkeringskontroll på de 

områden där kommunen ansvarar för parkeringsövervakningen.  

Redan idag finns parkeringsövervakning på Ockelbogårdars parkeringar. 

Med detta initiativ får vi en helhetslösning gällande parkeringsövervakning 

som skapar en bättre trafiksituation samt bättre förutsättningar för 

framkomligheten. 

Ofta är Ockelbogårdars parkeringar i anslutning till de kommunala vilket nu 

också borgar för en helhet. 

En förutsättning för detta arbete är att skyltning samt lokala 

trafikföreskrifter är upprättade och uppdaterade, ett arbete som kommer att 

ske parallellt med att vi inför parkeringsövervakning. 

Utifrån den bakgrundsinformation vi har ser vi i nuläget inget behov av 

föreslagna att-satser nr 1, 4 och 5. Parkeringsbevakning enligt att-sats 2 och 

3 är planerade och beskrivs i teknisk chefs och Ockelbogårdars kommentarer 

ovan. 
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Beslutsunderlag 

Motion - Bevakning 

 

 

Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Kommunkontoret 
Sjöberg, Marie 
marie_louise.sjoberg@ockelbo.se 

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-05-27 
 
 
 
Kommunstyrelsen 

 
 

Referens 

KS 2024/00314

 

Lägesbild år 2023 och Åtgärdsplan för det 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i 
Ockelbo kommun 2024-2025 

Förslag till beslut 

1. Lägesbild för 2023 godkänns. 

2. Åtgärdsplan för det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i 

Ockelbo kommun 2024-2025 godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

1 juli 2023 trädde en ny lag i kraft, Lag (2023:196) om kommuners ansvar 

för brottsförebyggande arbete. Enligt lagen ska kommunen ta fram en 

lägesbild över brottsligheten för att beskriva brottslighetens omfattning, 

konsekvenser och orsaker. Utifrån lägesbilden ska kommunen ta ställning till 

åtgärder och besluta om en åtgärdsplan som regelbundet följs upp. 

Kommunen behöver besluta om en åtgärdsplan innan den 1 juli 2024. 

Åtgärdsplanen kommer att utformas olika detaljerat. En mer generell 

beskrivning av åtgärdsplanen beslutas av Kommunstyrelsen och en mer 

specificerad del beslutas av styrgruppen, där säkerhetschef, 

preventionssamordnare, biträdande enhetschef IFO socialtjänsten och 

kommunpolisen ingår.  

 

Åtgärdsplanen är tidsatt och gäller från den 1 juli 2024 till och med den 30 

juni 2025 och kommer årligen uppdateras. 

 

Beslutsunderlag 

Lägesbild år 2023 och Åtgärdsplan för det brottsförebyggande och 

trygghetsskapande arbetet i Ockelbo kommun 2024-2025 
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Kommunkontoret 
Eriksson, Ann-Chatrine, 0297-55506 
ann-chatrine.eriksson@ockelbo.se  
   

 
TJÄNSTESKRIVELSE 

Sammanträdesdatum 

2024-06-05 
 
 
 
Kommunstyrelsen 

 
 

Referens 

KS 2024/00006

 

KS-KF ärenden 

Förslag till beslut 

• Års- och flerårsbudget 2025-2027 – preliminära ramar 

• Kvittningsemission Ockelbogårdar AB 

• Rivning byggnader inom fastighet Prästbordet 1:53 – Ockelbogårdar 

AB 

• Rapport finanspolicy 2023-12-31 

• Skolskjutsreglemente för Ockelbo kommun 
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